

# DAGSORDEN

## DANSKE HERREGÅRDSJÆGERE – Bestyrelses- og Elevudvalgsmøde

18. Okt. 2018 – Rye Nørskov

9.00 – 15:00

**Møde indkaldt af:** Jacob Nørgaard Larsen

### Deltagere:

Bestyrelse: Jacob Nørgaard Larsen (JNL), Morten Truelsen (MT), Lars Rolsted Nielsen (LRN),  
Nicolas Overgård (NO)

Elevudvalg: Theis Olsen(TO), **Program:** Vi starter med mødet og hvis vi er færdige i god tid giver  
Nicolas en lille rundvisning(?)

**Afbud:** Nicolai Pedersen (NP) , Paw Helms (PH) og Søren Rasmussen (SR) Kim Sørensen(KS)

**Du bør læse følgende:** Referat fra seneste bestyrelsesmøde samt dagsorden, Materiale vedr. ny  
uddannelse udsendt af LRN

**Du bør medbringe:** Evt. individuelle dokumenter til fremlæggelse.

1. Valg af ordstyrer og referent  
Forslag: JL er ordstyrer, MT er referent  
**Vedtaget**
2. Godkendelse af sidste mødereferat  
**Referatet er godkendt**
3. Punkter til drøftelse:

1. Siden sidst (JNL)  
Møde med DJ om udsætning  
Møde BJ 8/10

**JNL redegjorde for møderne, og havde i forbindelse med mødet i BJ fået klarlagt hvad  
foreningens rolle i BJ er.**

2. Ny uddannelse (LRN)

**Budgettet og samarbejdsaftalen for den nye udd. blev gennemgået og det blev besluttet at få  
hvh. en revisor og en jurist til at kaste et blik på disse, for at afklare evt. faldgruber. Dette er  
iværksat.**

**Der er PT for mange uafklarede spørgsmål i forbindelse med samarbejdsaftalen og budgettet  
til at vi kan godkende disse. Fx stemmer pkt 4 i samarbejdsaftalen ikke overens med  
indtægterne i budgettet.**

- a. EU´s mandat i forhold til ny uddannelse, bør afklares.

**Elevudvalget har mandat til at træffe beslutninger i forbindelse med de enkelte elevers forløb. Ved  
uighed har elevudvalgsformanden den afgørende stemme.**

- b. Justeringer af uddannelses regulativ - §2 stk. 1 uddybes/klarlægges. Læremestre er forpligtet til at ansætte herregårdsskyttelever. Dermed kan skov og naturteknikker ikke i fremtiden godkendes.
- c. Gennemgang af div. Dokumenter (PSM kontakt ang. layout)
- d. Oprettelse af uddannelsesfonden (Morten Truelsen kontakt LRN )  
Paw Og MT opretter en ny uddannelsesfond (konto) og udarbejder et 5-årigt budget snarest
- e. Oprettelse af praktikpladser (LRN... Aftaler mm. kontakt psm )
- f. Negativ Økonomi år 1, udfordring (kontakt ang. Excel og løsningsforslag)  
Pengene opkræves ved lærestederne, en mulighed kunne være at det skal koste 10.000kr at blive godkendt som læremester.
- g. Samarbejdsaftale mellem DHJ og DJ (PSM kontakt snarest.....)  
Vi tilstræber at kunne underskrive samarbejdsaftalen inden årets udgang.  
LR arrangerer et møde med DJ, med henblik på at kunne tilrette de sidste ting og underskrive samarbejdsaftalen.
- h. Egnethedsprøve hvem og hvor mange (LRN diskussion)  
Prøven afholdes 8/1.

Uddannelsesregulativet: Stk. 7. Prøveudvalget består af ELEVUDVALGET og kan suppleres med lederen af VILDTFORVALTNINGSSKOLEN eller en repræsentant for lærestaben ved skolen. Prøveudvalget skal til internt brug underskrive en liste, der indeholder bedømmelsen af elevernes præstationer i de enkelte discipliner.

- i. Ansvars klarlægning overfor læremestre, Workshop, kompetence profil mm.  
En mulighed er at afholde to workshops geografisk fordelt i landet Primo 2019  
LR har ansvaret for dette.

JNL foreslog at Elevekursion 2019 kunne være et åbent arrangement for unge mennesker der er interesserede i uddannelsen. Evt invitere de tre store naturefterskoler.  
TO har ansvar for at arrangere.

- 3. Hjortevildtudvalg: Opdatering på fodringsforsøg/samarbejde med Jens Legarth? (NO)  
JNL redegjorde for det lille fodringsforsøg der er iværksat.  
NO forsøger endnu engang at samle et hjortevildtudvalg.

- 4. Mødestruktur, udvalg, Best. m.v. Antal og tidspunkter. Arbejdsprocedure i Best.  
Mail-kultur. Tlf. opkald m.m. (JNL)

Uformel snak om forventninger i forbindelse med svar på henvendelser internt i bestyrelse og udvalg.

- 5. Nyhedsbreve/Leder/Blad – Manglende blad i Juli??? Opfølgning (JNL)  
JNL tager kontakt til NIS for at forsøge at finde en løsning.  
MT tager kontakt til annoncører for at forklare situationen og finde en løsning.  
NVK er udfordret og vi skal lede efter en afløser!?

- 6. Afskedsgave KS – (JNL)  
JNL arbejder videre med det.
- 7. DHJ Guldnål (SR)

SR har fået tilbud hos vores nuværende guldsmed på 2500 kr, og det er besluttet at gå med det.

8. Auktion – plan for 2019

Vi tager en debat om auktionens fremtid på GF. JNL motiverer.

9. Forårsskydning – plan for 2019

MT spørger Henrik Mortensen om der er mulighed for at lave et samarbejde omkring forårsskydningen.

10. Planlægning af GF 2019

NO vil spørge en jagttøjproducent om mulighed for samarbejde om arrangementet. Forsøges afholdt primo marts. JNL, MT, NP er på valg. Vi planlægger et én-dagsarrangement.

- Dato, tid og sted?
- Indhold, omfang og ansvar?
- Hvem er på valg? Hvem stiller op?

11. Planlægning af Egnethedsprøve 2019

Prøven afholdes på Kalø 8/1-19. LR indkalder elever.

- Dato, tid og sted?
- Indhold, omfang og ansvar?

12. Nyt til/fra bogholderiet:

- o Kontingent m.v.?
- o Vedtægtsændringer klar inden GF – Nyt fra Paw? (MT)

Paw og MT færdiggør forslag til vedtægtsændringer og rundsender disse til godkendelse ved bestyrelsen.

13. Næste møde

Forslag December i forbindelse med underskrift af samarbejdsaftalen.

4. Eventuelt?

Fasan-pin som GWCT har fået lavet. - JNL

Fleece-jakke/Trøje/vest e.l. til bestyrelses og udvalgsmedlemmer? - JNL

“Herregårdsjæger-event” - JNL

### **Yderligere instruktioner:**

Forslag til dagsordenen sendes til undertegnede, snarest.

Med venlig hilsen

Jacob Nørgaard Larsen